
¡Invitación a participar en la  

"Competencia Global de Habilidades de Lectura 2024-2025"! 
 

La Universidad Nacional Normal de Taiwán abre la inscripción para la "Competencia Global de 

Habilidades de Lectura 2024-2025" e invita a todos los interesados a inscribirse. 

Descripción: 

Con el objetivo de motivar a los estudiantes a aprender chino-mandaín y desarrollar sus habilidades de 

lectura, el Centro de Investigación de Lengua China y Tecnología de la Universidad Nacional Normal 

de Taiwán (臺灣師範大學) organiza la "Competencia Global de Habilidades de Lectura 2024-2025" 

(「Global SmartReading Contest 全球閱讀力大賽」).  

Para mejorar las habilidades de lectura en chino-mandarín de los estudiantes, el centro proporcionará 

una evaluación en línea de lectura en chino-mandarín y recursos de aprendizaje. Además, se entregarán 

certificados de participación a los concursantes y se otorgarán premios a los mejores. 

Información relevante sobre el evento: 

 Fecha de inscripción en línea: Desde ahora hasta el 20 de diciembre de 2024.  

 Destinatarios: Estudiantes de chino-mandarín de todo el mundo (para regiones de Hong Kong y 

Macao, por favor, consulte a través de la web del concurso).  

 Contenido del evento: Esta competencia se divide en tres etapas de actividades: pre-test, tarea de 

lectura y post-test. Los estudiantes deben participar en todo el proceso. Después del evento, se 

proporcionará el archivo electrónico "Certificado de Participación en la Competencia Global de 

Lectura del Concurso Global SmartReading" a los estudiantes que participaron en las tres etapas y 

pasaron la revisión del organizador.   

El pre-test y post-test se evaluará a través de la “prueba de Evaluación Diagnóstica de la Habilidad 

de Lectura en Chino DACC-M” (DACC - M Diagnostic Assessment of Chinese Reading Ability) que 

puede identificar la habilidad de lectura de los concursantes y diagnosticar en detalle. 

Para la prueba de lectura, los materiales son todos recursos en línea, incluyendo e-books 

seleccionados y compilados por el equipo de lengua china de la Universidad Nacional Normal de 

Taiwán. Los estudiantes deberán elegir sus libros y completar evaluaciones post-lectura. 

La participación completa da derecho a los concursantes a un informe de rendimiento y un certificado 

de participación emitido por la Universidad Nacional Normal de Taiwán. Los concursantes 

destacados serán públicamente reconocidos y recibirán un certificado de mérito bilingüe. 

 Costo de inscripción y método: Inscripción gratuita. 

 Enlace para registrase: 

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfN5tUK6xkW1XkcpJsErr06iVkT0kgRNBWrtSxYC

no8f7ZHRw/viewform 

Si tiene alguna pregunta sobre el evento, no dude en ponerse en contacto a través del sitio web oficial 

de " Global SmartReading Contest ": https://contest.smartreading.net/  

Página de Facebook: https://www.facebook.com/SmartReadingContest  

Cuenta oficial de LINE: https://lin.ee/yjk6BGZ  (Horario de atención: Lunes a viernes de 09:30 a 12:00 

y de 13:30 a 17:30, excluyendo feriados nacionales)  

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfN5tUK6xkW1XkcpJsErr06iVkT0kgRNBWrtSxYCno8f7ZHRw/viewform
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfN5tUK6xkW1XkcpJsErr06iVkT0kgRNBWrtSxYCno8f7ZHRw/viewform
https://contest.smartreading.net/
https://www.facebook.com/SmartReadingContest
https://lin.ee/yjk6BGZ
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一、競賽簡介 

（一）緣起 

臺師大首創競賽 有效提升中文能力與文化知識 

    臺師大是全球知名的頂尖大學，培養無數人才。2022 年 QS 最新世界大學

各大學學科排名，在教育學科（Education & Training）項目中，臺灣師範大學

拿下全球第 26 名。秉持著提升中文閱讀教育的使命，臺灣師範大學教育心理與

輔導學系宋曜廷教授團隊，於 2023 年起應用「SmartReading-Mandarin」系統推

出「Global SmartReading Contest 全球閱讀力大賽」。 

   本競賽承襲 SmartReading團隊「培育自主學習者」的理念，持續關注如何

提升學生的中文閱讀素養。 「SmartReading-Mandarin」系統是針對學中文為

第二語言或外語的參賽者所設計的中文適性閱讀平臺，提供參賽者符合當前中

文程度的簡體、繁體各類型閱讀素材。 

   透過本系統能快速診斷學習者的中文閱讀能力，並閱讀適合目前程度的閱讀

素材，完整記錄閱讀學習歷程，期盼使參賽者在資訊氾濫的時代精准閱讀，成

為自律自主的閱讀新世代。 

 

(二)重要時程 

活動項目 活動日期 

報名 2024/9/11中午 12:00 

至 

2024/12/20 

前測時間 2024/12/14(六) 至

2025/01/08(三) 

前測成績公告 2025/01/10 中午 12:00 

閱讀任務 2025/01/13中午 12:00 

至 

2025/04/05中午 12:00 

後測時間 2025/05（將另行 Email通知） 

成績公告 2025/06（將另行公告於官網） 

全國賽成績公告 2025/06（將另行公告於官網） 

頒獎典禮 2025/07（將另行公告於官網） 
※主辦單位保有最終修改、變更、活動解釋及取消本活動之權利，若有相關異 

動將會公告於大賽官方網站，恕不另行通知。 

(三)、整體活動說明 

本競賽全程分為三個活動階段：前測、閱讀任務、後測，參賽學生須全程參

加。活動結束後，全程參與三個階段的參賽學生，並通過主辦單位審核者， 將

https://mandarin.smartreading.net/
https://mandarin.smartreading.net/
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提供電子檔「第六屆 Global SmartReading Contest 全球閱讀力大賽參賽證明

(pdf版)」。 

 

二、前測辦法 

1. 前測日期 

2024/12/14(六) 至 2025/01/08(三)  
 

2. 前測地點 

居家線上電腦檢測。 

 

3. 前測測驗內容 

  本活動分為三個階段，第一階段為「前測」，前測將檢測：DACC-M

中文閱讀能力診斷評量 

 

    DACC-M 中文閱讀能力診斷評量測驗能為參賽者閱讀能力定錨，細緻化診

斷學生中文閱讀能力，參加完前測後系統將依據學生閱讀能力推薦適合的書

籍，參賽者便可以於 2025/01/13中午 12:00至 2025/04/05中午 12:00 執行閱

讀任務，選擇符合個人程度的書籍，執行任務。 

 

4. 前測測驗須知 

■ 測驗提醒 

(1) DACC-M 測驗為電腦適性測驗，每位參賽學生完成答題時間可能有所

不同，只要在考試時間結束前完成即可，不因測驗速度快慢影響成

績。 

(2) 參賽學生皆須全程參加活動階段，未參加前測測驗者，將無法進行後

續的閱讀任務、後測等競賽活動，亦不能領取參賽證明。 

 

三、閱讀任務說明 

(1)閱讀任務 

  本競賽共分為三個活動階段：(1)前測 (2)閱讀任務 (3)後測。 

學生須完成前測，方能執行後續閱讀任務，前測未能參加者視同放棄比賽

資格。前測完成後，參賽者必須登入「SmartReading-Mandarin 系統」，依

照前測結果定錨之閱讀程度，選擇該閱讀程度的閱讀書籍、閱讀後進入系

統填寫讀後評量（每本書不限評量作答機會），才算是完成一本書的閱讀

任務。 

 

本競賽閱讀素材皆為線上資源，包含臺師大華語團隊編制之優選電子書，

及主辦單位與電子書平臺合作，提供每位參賽者 20 點電子書點數，供參賽

者進行 20 次的優選電子書閱讀。 

(2)閱讀任務時間 

  任務開始時間：2025/01/13中午 12:00 至 
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   任務結束時間：2025/04/05中午 12:00 止 

     

■ 為鼓勵學生積極參與活動，學生參加前測後，必須於閱讀任務期間

(2025/01/13-2025/04/05)「通過」指定閱讀書籍本數、文章篇數，

且完成後測，方能獲得主辦單位頒發之「Global SmartReading 

Contest 全球閱讀力大賽參賽證明(pdf版)」。 

 

(3)指定閱讀任務 

■ 閱讀任務期間，每位參賽者須「完成」指定的閱讀任務（閱讀評量）

本數如下： 

組別  本數及等級 

閱讀程度達 L1 至 L2 完成 L1 至 L2 程度，系統內規定之書籍閱讀共 15

本，並該 15 本書及之讀後測驗結果皆達 A+ 

閱讀程度達 L3 至 L4 完成 L3 至 L4 程度，系統內規定之書籍閱讀共 10

本，並該 10 本書及之讀後測驗結果皆達 A+ 

閱讀程度達 L5 至 L6 完成 L5至 L6 程度，系統內規定之書籍閱讀共 8本，

並該 8 本書及之讀後測驗結果皆達 A+ 

閱讀程度達 L7 及以上 完成L7程度及以上，系統內規定之書籍閱讀共 6本，

並該 6 本書及之讀後測驗結果皆達 A+ 

 

 

四、後測辦法 

1. 後測時間 

測驗時間： 

2025/04- 2025/05(將依照各參賽者區域/時差調整，詳情請聯繫：

service@contest.smartreading.net) 

測驗內容： DACC-M 中文閱讀能力診斷評量 

測驗時間：詳細測驗時間將另行 Email通知 

2. 後測地點 

  依據學生報名時填寫之競賽考區，由主辦單位公告測驗地點，詳細測

驗地點將另行公告於官網。 

3. 後測測驗內容 

  本活動分為三個階段，第三階段為「後測」，後測將檢測：DACC-M

中文閱讀能力診斷評量 

 

  學生必須全程參與三階段活動，完成前測、閱讀任務與後測，經主辦單位

審核通過者，方能獲得「Global SmartReading Contest 全球閱讀力大賽參賽證

明」。 

4. 測驗提醒 

mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
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(1) DACC-M 測驗為電腦適性測驗，每位參賽學生完成答題時間可能有所

不同，只要在考試時間結束前完成即可，不因測驗速度快慢影響成

績。 

(2) 參賽學生皆須全程參加活動階段，未參加前測者，將無法進行後續的

閱讀任務、後測等競賽活動，亦不能獲得參賽證明。 

五、成績採計與獎項說明 

(一)競賽積分採計說明 

競賽項目 子項目 測驗題型 

閱讀力分數 

 

DACC-M 前測 選擇題 

DAC-M 後測 選擇題 

執行閱讀任務 
電子書：參賽者須登入「SmartReading-

Mandarin」系統，選書、閱讀，填寫讀後評量。 

 

1. 【證明核發及參賽資格】 

為維繫測驗公平性及主辦單位權益，若於測驗結束後發現考生成績有疑義或有疑

似舞弊情況發生，包含由他人頂替代考等情事，主辦單位有權保留該次測驗成

績，不予核發競賽相關證書證明，並於一年內不再受理該考生測驗報名。考生不

得因此向主辦單位請求損害賠償或為其他請求或任何主張。涉嫌舞弊之考生或請

人代考及代考者，於一年內不得報名參加本測驗，影響主辦單位權益者，主辦單

位保留相關法律之追訴權。 

2. 【成績複查】 

請於規定時間內來信 service@contest.smartreading.net 申請成績複查，逾期恕不受

理。主辦單位將於規定時間內寄發複查結果。 

 (二)獎項說明 

1. 為鼓勵學生積極參與活動，學生參加前測後，必須於閱讀任務期間

(2025/01/13 中午 12:00至 2025/04/05 中午 12:00)「完成」指定閱

讀書籍本數，且完成後測，方能獲得主辦單位頒發之電子檔「Global 

SmartReading Contest 全球閱讀力大賽參賽證明(pdf版)」。 

2. 本競賽將於 2025年 07 ~ 2025年 08月份舉行線上頒獎典禮（詳細時

間將另行公告，若有時間更動，將以官網公告為准）。 

3. 表現優異者，將另授予臺師大與國科會共同頒發之中英文特殊優異獎

狀，邀請參與線上或實體頒獎典禮，並可獲得公開表揚機會。 

 
※主辦單位保有最終修改、變更、活動解釋及取消本活動之權利，若有相關異

動將會公告於大賽官方網站，恕不另行通知。 
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1. Competition Introduction 

(1) Origin 

    National Taiwan Normal University is a world-renowned top university that 

cultivates countless talents. In the latest QS World University Rankings by Subject in 

2022, Taiwan Normal University ranks 26th in the world in the Education & Training 

project . Adhering to the mission of improving Chinese reading education, Professor 

Song Yaoting's team from the Department of Educational Psychology and Counseling 

at National Taiwan Normal University will apply the " SmartReading - Mandarin " 

system to launch the " Global " in 2023. SmartReading Contest Global Reading 

Competition". 

This competition inherits the SmartReading team’s philosophy of “cultivating 

independent learners” and continues to focus on how to improve students’ Chinese 

reading literacy. The " SmartReading - Mandarin " system is a Chinese-adaptive 

reading platform designed for contestants who learn Chinese as a second or foreign 

language . It provides contestants with simplified and traditional Chinese reading 

materials that meet their current Chinese proficiency. 

Through this system, learners can quickly diagnose their Chinese reading ability, read 

reading materials suitable for their current level, and completely record their reading 

learning process. It is expected that contestants will read accurately in an era of 

overflowing information and become a new generation of self-disciplined readers . 

 

(2) Important schedule 

Activities Event date 

Sign up 2024/9/11 12:00 noon  

to 

2024/12/ 20  

Pre-test Period 2024/12/14 (Sat. ) to 2025/01/08 ( Wed.)  

Pre-test results 

announcement 

2025/01/10 12:00 noon  

reading task 2025/01/13 12:00 noon 

to 

2025/04/05 12:00 noon 

Post-test time 2025/05 (will be notified by email 

separately ) 

Results 

Announcement 

2025/06 (will be announced separately on 

the official website ) 

National Competition 

Results 

Announcement 

2025/06 (will be announced separately on 

the official website ) 

Awards ceremony 2025/07 (will be announced separately on 

the official website ) 
※ The organizer reserves the right to final modification, change, event explanation 

https://mandarin.smartreading.net/
https://mandarin.smartreading.net/
https://mandarin.smartreading.net/
https://mandarin.smartreading.net/
https://mandarin.smartreading.net/
https://mandarin.smartreading.net/
https://mandarin.smartreading.net/
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and cancellation of this event. If there are any relevant differences. Actions will be 

announced on the official website of the competition without prior notice. 

( 3 ) Description of overall activities 

This competition is divided into three activity stages: pre-test , reading task, and 

post-test . Participating students must participate in the entire process. After the 

event, students who participated in all three stages and passed the review by the 

organizer will be provided with the electronic file "The Global SmartReading Contest 

Global Reading Competition Participation Certificate". 

 

2. Pre-test method 

1. Pre-test Period 

 2024/12/14 (Sat. ) to 2025/01/08 ( Wed.) 
 

2. Pre-test Format 

     Online test  
 

3. Pre-test content 

  This activity is divided into three stages. The first stage is " pre-test ". The 

pre-test will test: DACC - M Diagnostic Assessment of Chinese Reading 

Ability. 

 

    DACC - M Chinese Reading Ability Diagnostic Assessment Test can anchor the 

contestants' reading ability and diagnose students' Chinese reading ability in detail. 

After taking the pre-test, the system will recommend suitable candidates based on the 

students' reading ability . For books, contestants can perform the reading task from 

12:00 noon on 2025/01/13 to 12:00 noon on 2025/04/05 , choose books that meet 

their personal level, and perform the task . 

 

4. Pre-test instructions 

■ quiz reminder 

(1) The DACC - M test is a computer-adaptive test. The time taken by each 

participating student to complete the test may be different. As long as the 

test is completed before the end of the test time, the speed of the test will 

not affect the score. 

(2) All participating students must participate in the entire activity stage. Those 

who fail to participate in the pre-test will not be able to participate in 

subsequent reading tasks, post-test and other competition activities, and will 

not be able to receive a participation certificate . 

 

3. Read the task description 

(1) Reading tasks 

  This competition is divided into three activity stages: ( 1 ) Pre-test ( 2 ) Reading 

task ( 3 ) Post- test. 

Students must complete the pre-test before they can perform subsequent reading 

tasks. Those who fail to participate in the pre-test will be deemed to have given up 
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their qualifications for the competition. After completing the pre-test , contestants 

must log in to the " SmartReading - Mandarin System", select reading books at 

that reading level based on the reading level anchored by the pre-test results , and 

enter the system to fill in the post-reading evaluation after reading (there is no limit 

to evaluation for each book) The reading task of a book is completed only if you 

measure the opportunity to answer). 

 

The reading materials for this competition are all online resources , including 

selected e-books compiled by the Chinese language team of National Taiwan 

Normal University, and the organizer cooperates with the e-book platform to 

provide each contestant with 20 e-book points for 20 selections. e-book reading. 

 

( 2 ) Reading task time 

Mission start time : 2025/01/13 from 12:00 noon  

Mission end time : 2025/04/05 at 12:00 noon  

     

■ In order to encourage students to actively participate in the activities, after 

taking the pre-test, students must " pass " the specified number of books 

and articles to read during the reading task period (2025/01/13- 

2025/04/05) , and complete the post - test . Can obtain the Global award 

issued by the organizer SmartReading Contest Global Reading 

Competition Participation Certificate". 

 

( 3 ) Designated reading tasks 

■ During the reading task , each contestant must "complete" the designated 

reading task (reading assessment) for the following number of copies : 

 

Group  Number and level 

Reading level L1 to L2 Completed L1 to L2 level, read a total of 15 books 

specified in the system , and the 15 books and the post-

reading test results all reached A + 

Reading level reaches L3 

to L4 

Completed L3 to L4 level, read a total of 10 books 

specified in the system , and the 10 books and the post-

reading test results all reached A + 

Reading level L5 to L6 Completed L5 to L6 level, read a total of 8 books specified 

in the system , and the 8 books and the post-reading test 

results all reached A + 

Reading level L7 or 

above 

Completed L7 level or above, read a total of 6 books 

specified in the system , and the 6 books and the post-

reading test results all reached A + 

 

4. Post-test method 

1. Post-test Period 

Test time: 

2025/04 - 2025/05 (will be adjusted according to the region/time difference of 

each contestant. For details , please contact: service @ contest . smartreading . 

mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
mailto:service@contest.smartreading.net
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net ) 

Test content: DACC - M Diagnostic Assessment of Chinese Reading Ability 

Test time: Detailed test time will be notified by email separately 

2. Post-test location 

Based on the competition test area filled in by students when registering, the 

organizer will announce the test location. The detailed test location will be 

announced separately on the official website . 

3. Post-test content 

This activity is divided into three stages. The third stage is " post-test ". The post-

test will test: DACC - M Diagnostic Assessment of Chinese Reading Ability 

 

Students must participate in the three- stage activity throughout the entire process and 

complete the pre-test , reading tasks and post-test . Only those who pass the review by 

the organizer can obtain the "Global Global Competition". SmartReading Proof of 

participation in the Contest Global Reading Competition ". 

 

4. quiz reminder 

(1) The DACC - M test is a computer-adaptive test. The time taken by each 

participating student to complete the test may be different. As long as the 

test is completed before the end of the test time, the speed of the test will 

not affect the score. 

(2) All participating students must participate in the entire activity stage. Those 

who do not participate in the pre-test will not be able to participate in 

subsequent reading tasks, post-test and other competition activities, and will 

not be able to obtain a participation certificate. 

5. Performance calculation and award description 

( 1 ) Instructions for calculating competition points 

Competition items Subproject Test question type 

reading ability 

score 

 

DACC - M pretest Multiple choice questions 

DAC - M post-test Multiple choice questions 

Perform reading 

tasks 

E-books: Contestants must log in to the " 

SmartReading - Mandarin " system, select books, 

read them, and fill in post-reading evaluations. 

 

1. [Proof of Issuance and Qualification]  

In order to maintain the fairness of the test and the rights of the organizer, if there is 

any doubt about the candidate's score or suspected fraud after the test, including the 

substitution of another person for the test, the organizer has the right to retain the test 

result. Competition-related certificates will not be issued for test results, and the 

candidate's test registration will no longer be accepted within one year . Candidates 

may not request damages or make other requests or claims from the organizer. 

Candidates who are suspected of cheating or who hire someone to take the exam or 

take the exam on their behalf will not be allowed to register for this test within one 

year . If the rights and interests of the organizer are affected, the organizer reserves the 

right to pursue relevant laws. 

2. [ Score review]  

Please write to service@contest.smartreading.net to apply for score review within the 

mailto:service@contest.smartreading.net
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specified time . Late application will not be accepted . The organizer will send the 

review results within the specified time. 

 (2) Award description 

1. In order to encourage students to actively participate in the activities, after 

participating in the pre-test, students must " complete " the designated 

number of reading books during the reading task period ( 2025/01/13 12:00 

noon to 2025/04/05 12:00 noon ) , and after completion Only after taking 

the test can you obtain the electronic file " Global Reading Competition 

Participation Certificate ( pdf version)" issued by the organizer.. 

2. This competition will hold an online award ceremony from July 2025 to 

August 2025 (the detailed time will be announced separately. If there is any 

time change, the official website announcement will prevail ) . 

3. Those with outstanding performance will be awarded a special certificate of 

excellence in Chinese and English jointly issued by National Taiwan 

Normal University and the National Science Council, invited to participate 

in an online or physical awards ceremony, and will receive public 

recognition opportunities. 

 
※The organizer reserves the right to make final modifications, changes, 

interpretations and cancellations of this event. Any relevant changes will be 

announced on the official website of the competition without prior notice . 

 


